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摘要   通过3,5-二甲氧基-4′-氨基二苯乙烯(1)与DTPA双酸酐(DTPAA)反应制备了DTPA-双(3,5-二甲氧基-4′-
氨基二苯乙烯)(3) ,结构经过IR,MS,1HNMR,元素分析，得到确证；并对其进行了99Tcm标记和小鼠体内的分布研

究。结果显示标记率可达90％以上。动物实验结果表明，标记物在肝中摄取较高，且滞留时间较长；在肺和血
液中清除较快。 
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Study on the preparation and biodistribution of 99Tcm-D
TPA-di (3，5-dimethoxy-4′-aminostilbene) 

Lian ZHOU Shi-neng LUO Xue-hua GUO Ming-hao XIE Hong-yong WANG Ya-ling LI
U Pei ZOU Yong-jun HE

 

Abstract  DTPA-di (3,5-dimethoxy-4′-aminostilbene)(3)was synthesized by the incorporation of 
3,5-dimethoxy-4′-aminostilbene (1) into DTPAA. The structure was confirmed by IR, MS, 1HN
MR and element analysis. It was labeled with 99Tcm and the biodistribution in rats was also studi
ed. The results showed that the labeling yield was over 90％ and the labeled compound was high 
concentration in liver and rapid clearance in lung and blood.
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